

中國茶業信約館

CHINA NATIONAL TEA MUSEUM

中国·杭州 HANGZHOU CHINA

















双峰馆区设有大小接待厅和会议室,可提供西湖茶礼、文士茶艺、禅茶等 茶艺表演,网络.投影、音响设备等会务设施齐备。

紫砂工坊

双峰馆区设有紫砂工坊, 观众可以在专业老师指导下, 了解更多的紫砂知识, 并学习制作紫砂器。

茶品选购

双峰馆区设有品茗厅,龙井馆区设有"余闲"茶书吧,以博物馆监制产品及 各类茶书、文创产品、茶文化商品为主营产品。龙井馆区恬熙轩、颖秀居、 干香雅苑、啜英街等区块推出茶叶、茶器具、茶叶衍生制品等产品展销及 西湖礼物、茶吧阅览、茶文化展示等相关服务。

休闲品茗

双峰馆区以玉川楼、熙春台、心茶亭、一品亭、七椀居、清风阁组合成休闲 体验区,龙井馆区以盛尚楼、畷英街、真逸亭、茶餐厅组合成休闲服务专 区,提供特色休闲茶饮、茶餐等服务。

互动体验

龙并馆区设有互动体验项目:茶树认养、茶叶采制、普洱压制、乌龙茶 DIY拼配、调饮世界茶、英式下午茶等。

学茶中心

龙井馆区湾新阁学茶中心(茶学堂)向社会大众提供:中国名茶体验式培训、个性化茶专业课程设计、茶艺师职业技能培训等服务项目。

Conference service

In Shuangfeng Branch, there are reception halls and conference rooms of different sizes. The museum offers network services, projector, audio equipment as well as various tea ceremonies, eg. the West Lake tea ceremony, Zen tea ceremony.

Purple Clay Workshop

The workshop is in Shuangfeng Branch. Under the guidance of our professional teachers, visitors can learn the knowledge of purple clay and make their own teapots.

Shopping

The museum sells its own comedies and creative cultural products related to tea at two places: Pinming Hall in Shuangfeng Branch and Yuxian Tea & Book Bar in Longjing Branch. In Longjing Branch, gifts like tea, tea sets and other tea products are also available at Tianxi House, Yingxiu House, Qianxiang Yayuan House, Chuoying Street.

Tea Drinking

Tea tasting area in Shuangfeng Branch consists of Yuchuan Building, Xichun Terrace, Xincha Pavillon, Yipin Pavillon, Qiwan House and Qingfeng Tower. In Longjing Branch, tea and meal are served in Shengshang House, Chuoying Street, Zhenyl Pavillon and Tea Restaurant.

Interactive Programs

There are many programs in Longjing Branch that visitors can participate in: Tea tree adoption, tea picking and making, Pu' er pressing, Oolong tea blending, making tea of other countries and English afternoon tea.

Tea Learning Center

Hongjian Pavilion in Longjing Branch is the tea learning center for the public, providing courses as follows: experience-oriented training in famous Chinese tea, customized training, professional training for tea art specialists.

双峰馆区

地址:浙江省杭州市龙井路 88号 公交 27/87路 双峰站

龙井馆区

地址:浙江省杭州市翁家山 268号 公交 27/87路 茶博龙井馆区站

开放时间:

10月至04月 08:30-16:30 05月至09月 09:00-17:00

电话: 0571-87964221 传真: 0571-87982096

邮箱: service@teamuseum.cn 网址: www.teamuseum.cn

中国茶叶博物馆服务号



中国茶叶博物馆茶学堂

Shuangfeng Branch

Address 88 Longjing Road, Hangzhou, Zhejiang Province, China
Bus 27, 87 at Shuangfeng Stop

Longjing Branch

Address 268 Wengjia Hill, Hangzhou, Zhejiang Province, China Bus 27, 87 at China National Tea Museum Longjing Branch Stop

Open hours

08:30-16:30 (Daily from October to April) 09:00-17:00 (Daily from May to September)

Telephone 0571-87964221 Fax 0571-87982036 Email service@teamuseum.cn Website www.teamuseum.cn





双峰馆区

位于龙井路88号,占地4.7公顷,1991年4月对外开放。

茶史厅: 展示茶叶在各个朝代与人类生活相关的一切。

茶萃厅: 展示中国各个地区生产的一百多种茶叶。

茶事厅: 展示历代茶人摸索和积累的有关茶叶的生产、饮用方式。

茶具厅: 展示各个朝代和茶叶有关的器具。

茶俗厅: 展示各个民族的饮茶习俗。

紫砂厅:展示一百件中国紫砂茶具。

Shuangfeng Branch

Located at 88 Longjing Road, Hangzhou, Zhejiang Province, China, the museum was officially opened on April 1991, covering an area of 4.7 hectare.

Tea History Hall Displays tea in people's daily life throughout the history

Tea Category Hall Exhibits over 100 teas from different areas in China Tea Information Hall Displays methods of producing and drinking tea historically.

Tea Sets Hall Displays tea sets from different dynasties

Tea Customs Hall Displays different customs of drinking tea of Han and other minorities in China

Purple Clay Hall Exhibits 100 purple clay teapots and sets

建议游览线路

A 陈列展厅 Exhibition Hall

IF 序 厅 Lobby

茶史厅 Tea History Hall

茶萃厅 Tea Category Hall

茶事厅 Tea Information Hall

2F 茶具厅 Tea Sets Hall

茶俗厅 Tea Customs Hall

g 紫砂厅(紫砂工坊) Purple Clay Hall

- D 焙香簃 Tea Baking Workshop
- **E** 嘉木苑 Tea Plant Garden
 - 国际茶文化交流中心 The International Tea Culture Exchange Center of China
- G 临时展厅 Temporary Exhibition Hall
 - **直** 吉庆台
 Jiqing Stage

茶艺教室 Tea Art Classroom

休闲体验区 Tea House

心茶亭 Xincha Pavilion 一品亭 Yipin Pavilion

玉川楼 Yuchuan Pavilion 七椀居 Qiwan House

N か公楼 Office Building

Qingfeng Pavilion

B 嘉叶堂(品茗厅) Tea Drinking Hall

> 色 Nature of Luyu



概况

中国茶叶博物馆,坐落于杭州西湖之西,由双峰馆区和龙井馆区组成,是我 国唯一以茶和茶文化为主题的国家级专题博物馆。

两馆建筑面积共约 1.3 万平方米,集文化展示、科普宣传、科学研究、学术交流、茶艺培训、互动体验及品茗、餐饮、会务、休闲等服务功能于一体,是中国与世界茶文化的展示交流中心,也是茶文化主题旅游综合体。

OVERVIEW

China National Tea Museum is the only national museum specializing in tea and tea culture in China. Located to the west of the West Lake in Hangzhou, it consists of two branches, one in Shuangfeng and the other in Longjing.

Altogether covering an area of 13,000 square meters, the museum not only specializes in tea research but also offers insights into various tea customs and ceremonies. Tea tasting, training, dining are all available here, making it an ideal venue for academic exchanges, conferences and leisure recreation. It is a tourism complex focusing on tea culture, more than just an exhibition and cultural exchange center of tea in China and the other countries.

